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Els socialistes, segona força a 
Ulldecona en les eleccions al 
Parlament de Catalunya 25N 
Els resultats a Ullde
cona de les eleccions 
al Parlament de Cata
lunya, celebrades diu
menge 25 de Novem
bre són els següents: 
CiU 852 - PSC 458 
- PP 442 - ERC 389 -
CUP 129 - ICV 108 - C's 56 - PxC 47 - SI 37 . Vots en blanc 
64 i nuls 87. La participació va ser d'un 6677% del cens. 
Des de l'agrupació local d'Ulldecona volem agrair a tots 
els que van exercir el seu dret a vot i, sobretot, a aquells 
que van dipositar la seva confiança en la candidatura so
cialista. La nostra companya Núria Ventura ha estat de 
nou elegida Diputada al Parlament, motiu de satisfacció 
per a la nostra agrupació i per al nostre poble. Els resul
tats no són els desitjats, però hem aconseguit mantenir 
la segona posició a Ulldecona. A nivell català, cal ara, 
sense més demora, obrir un procés de reflexió i debat 
que ens permeti recuperar la confiança de la ciutada
nia, oferint un projecte sòlid i sense fissures en defensa 
de tots els nostres veïns i veïnes, especialment els més 
febles, en defensa dels nostres pobles, apostant per la 
igualtat d'oportunitats i per la justícia social. 

El Parlament aprova la declaració 
de sobirania i pel dret a decidir 

El Parlament ha aprovat en el primer ple d'aquesta le
gislatura la declaració de sobirania pactada per CiU, 
ERC i ICV-EUiA, en què es proclama el dret a decidir 
del poble de Catalunya i se'l defineix com un "subjecte 
polític i jurídic sobirà". S'ha fet amb el suport d'aquests 
tres grups, a més d'un diputat de la CUP, mentre que els 
altres dos s'han abstingut. Per part del PSC, cinc dels 
seus diputats no han exercit el vot, i els altres quinze 
s'han posicionat en contra, juntament amb el PPC i C's. 
Van quedar descartades les propostes de resolu ció de 
la CUP, del PPC i del PSC, que reclamava un referèn
dum legal i vinculant amb una pregunta clara. Els cinc 
diputats socialistes que han decidit trencar la disciplina 

de vot del PSC i no participar en la votació han estat 
Àngel Ros, Joan Ignasi Elena, Rocío Martínez-Sampere 
-tots tres a l'executiva del partit- i Núria Ventura i Mari
na Geli i van fer pública aquesta explicació al respecte. 

Per contribuir a la unitat del 
catalanisme polític 

Catalunya està en una cruïlla, immersa en una transició 
del model econòmic, social, mediambiental i alhora na
cional. Hi ha un sentiment majoritari de necessitat de 
revisar a fons l'encaix Catalunya i Espanya. Uns des de 
la ruptura i altres des de les reformes en profunditat de 
base federativa. Hi ha una majoria social que vol deci
dir a través d'una consulta o referèndum el seu futur. 
Cinc formacions polítiques portàvem en els nostres 
respectius programes electorals el dret a decidir. El re
sultat electoral del passat 25N dóna un Parlament de 
107 diputats/des a favor del dret a decidir. 
El president Mas s ' equivoca al patrimonialitzar el dret 
a decidir amb l'acord de Govern amb ERC i amb una 
confusió entorn al sobiranisme o la independència. 
El PSC ha fet, amb diàleg i amb renúncies, tot el pos
sible per arribar a un acord majoritari, del catalanis
me plural pensant amb Catalunya sencera. No ha estat 
possible l'acord i la direcció del PSC ha proposat votar 
No a la declaració de CIU-ERC-ICV. 
Nosaltres vàrem defensar en tot moment esgotar la 
negociació. Al no ser possible un Sí crític defensant 
el nostre posicionament però deixant clar que el PSC 
és aliat assenyat, no obstacle; al no poder convèncer a 
la direcció, respectant els arguments de cadascú, pro
posàrem la llibertat de vot i, al no ser consensuada, ens 
reafirmem: no podem votar No. 
Entenem la disciplina de vot i sempre l'hem respectat 
però no podem emetre avui un vot negatiu, per co
herència. No per fracturar, sinó per sumar. 
Formem part d'un partit, el PSC que ve de lluny i que 
ha sigut i ha de ser pal de paller de la cohesió social i 
nacional. Un partit de bases i votants plurals, d'alcaldes 
i alcaldesses i regidors i regidores arreu, de tot el terri
tori de Catalunya, rural i urbà. Volem contribuir a pre
venir el frontisme nacional i social en que ens estem 
instal.lant. 
Hem decidit no votar No i optar per ésser-hi, per repre
sentar. des d'un PSC plural, de vocació majoritària, des 
del catalanisme polític integrador i social que volem. 
Volem col.laborar a asserenar el debat entorn el dret a 
decidir i a treballar decididament per construir un con
sens nacional i social per una alternativa d'esquerres a 
Catalunya. 

Núria Ventura, Joan Ignasi Elena, 
Rocío Martínez·Sampere, Marina Geli i Àngel Ros 
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Ulldecona es converteix en el primer municipi 
de les Terres de l'Ebre contra el "fracking" 

El ple va aprovar per 
unanimitat una mo
ció presentada pel 
grup municipal so
cialista de rebuig a 
la fractura hidràulica 
o fracking, tècnica 
que es fa servir per a 
l'explotació de deter
minats gasos no con
vencionals dipositats 
al subsòl en forma

. __.-- cions geològiques de 
baixa permeabilitat, 

injectant aigua, sorres i productes químics a altes 
pressions per fracturar les roques on hi ha el gas o 
el petroli. Els additius que es fan servir són cianurs, 

benzens, i altres substàncies cancerígenes o mu
tàgenes. Segons el regidor Víctor Vidal "això gene
ra una alta contaminació en els nivells freàtics més 
profunds amb la possibilitat de propagar-se amb el 
temps fins a nivells més superficials". 
La moció insta a la Generalitat de Catalunya i a la 
Valenciana a suspendre totes les activitats de pros
pecció que s'estiguin realitzant, a dictar una mora
tòria en la concessió de noves autoritzacions, i a 
realitzar un estudi seriós i rigorós sobre les seves 
conseqüències, que entre altres llocs es vol imple
mentar en alguns municipis dels Ports i Maestrat. 
Cal destacar que a nivell europeu s'està qüestio
nant la legitimitat de l'esmentada tecnologia per
què, amb l'objectiu d'allargar la vida dels recursos 
gasístics, es posa en perill el subministrament d'un 
recurs indispensable com l'aigua. 

El Ple de l'Ajuntament d'Ulldecona demana la retirada de la llei Wert 
i defensa l'escola catalana a petició del PSC 
La regidora Neus Borràs, que va defensar la moció, va destacar que 
la llei "és un nou exemple de la voluntat recentralitzadora, retrògra
da, anacrònica i segregadora del Ministre Wert". També va lamentar 
la instrumentalització de l'educació amb finalitats ideològiques i po
lítiques del govern del PP, "que ens torna als anys 70" i el fet que 
pretén segregar socialment a l'alumnat. La moció es va aprovar amb 
es vots en contra del PP. 

Avancen els treballs del pla estratègic 
El passat mes de novembre l'agrupació local del PSC, junt amb 
persones independents de diversos àmbits, iniciava els treballs 
de redacció d'un pla estratègic per situar les línies de creixement 
d'Ulldecona. En aquest marc es troba molt avançat l'àmbit de 
Coneixement, Educació i Cultura, amb una proposta de reorde
nament dels equipamets existents i priorització de nous serveis 
com la biblioteca o l'arxiu històric. El pla serà presentat primer 
de manera sectorial a les entitats i persones relacionades amb 
aquest àmbit i posteriorment en un acte obert a tot el poble. 

La Rosa 



El mes de desembre passat es produïa a Ulldeco
na un nou canvi d'alcaldia, fruit del pacte de go
vern que deixava fora la candidatura socialista, 
la més votada de nou a les eleccions. Per afinitat 
ideològica i personal i per interessos compartits, 
PP, CiU i UGI van decidir tirar endavant un acord 
que poc aporta al nostre poble. Paradigmàtic és 
que a la sessió plenària hi van assistir molts cà
rrecs polítics del Montsià, però pocs veïns i veïnes 
d'Ulldecona. 
Després de més d'un any de mandat, ens trobem 

amb projectes de gran recorregut i de gran impor
tància amagats al calaix i altres amb impediments 
incomprensibles per tirar endavant. Tenim un go
vern que no pacta ni amb els grups de l'oposició 
ni amb entitats i teixit social, ni amb el poble. S'ha 
produït l'acomiadament de treballadors mentre 
s'ha contractat amb salari fix a tots els regidors 
del govern. La manca de neteja és evident. l el 
més greu, no veiem ni iniciativa ni projecte global 
per al present i futur d'Ulldecona. 
És evident que governar no ha estat mai ni és ara 
una tasca fàcil. La crisi financera que s'ha trans
format en crisi econòmica i actualment ja en crisi 
social, per les injustes i indiscriminades retalla
des a que ens sotmeten CiU i PP, fa que aquest 
darrer any hagi estat especialment dramàtic. Un 
25% dels xiquets i xiquetes de Catalunya ja fan 
només una sola menjada al dia; persones grans 
no poden pagar els medicaments perquè amb la 
seua pensió mantenen la família; l'euro per re
cepta; l'increment de les taxes judicials; els joves 
aturats que es veuen obligats a emigrar, descapi
talitzant el nostre poble i el nostre país; altres que 
han deixat d'estudiar perquè no poden pagar les 

matrícules universitàries; persones aturades sen
se cap possibilitat de trobar feina i desesperades; 
retallades en educació ... Totes aquestes persones 
tenen noms i cognoms, no són només xifres ni ti
tulars dels diaris. 
L'Ajuntament no té competències ni recursos en 
molts àmbits, però com a administració més pro
pera al ciutadà ha de donar resposta o bé directa
ment o bé influint perquè altres administracions, 
que sí en tenen, la donin. No crec que l'actual go
vern sigui capaç de fer-ho. 
No compartim ni les prioritats d'aquest govern, ni 
les dels partits que hi formen part, sigui PP, sigui 
CiU. Es barallen en públic per banderes i fronte
res però, tristament, estan completament d'acord 
amb tota la resta. 
Com sempre, els regidors i regidores socialistes 
estem a disposició del poble per afrontar amb 
compromís i fermesa els reptes del dia a dia, amb 
esperit constructiu i amb projectes de present i 
futur, amb anàlisis realistes de què està passant. 
La senyora alcaldessa sap que ens trobarà sem
pre, si vol un debat seriós i rigorós, exempt de 
titulars amb falta de coneixement, inexactituds i 
falsedats com les que vivim i escoltem lamenta
blement els darrers mesos a nivell local. No tenim 
una vareta màgica, però sí solucions viables, que 
sumant-les poden ajudar a millorar la situació. l, 
sobretot, tenim empenta, ganes i il·lusió per con
tinuar treballant pel nostre poble, pels veïns i veï
nes d'Ulldecona, dels Valentins, del barri Castell, 
de Sant Joan del pas,-de les Ventalles i de la Mi
liana. 

Núria Ventura Brusca 

Ens han deixat Pere Sans Arasa i Josep L. Lluís Lazaro 
Les darreres setmanes ens han deixat dos històrics militants socialistes a Ulldecona. Des de l'agrupació 
local fem arribar el més sentit condol a les famílies dels 
nostres companys i volem posar en valor la seva feina en 
benefici del nostre poble i del nostre país. Ens han deixat 
dos grans persones. Josep L. Lluís Lazaro, que va lluitar 
contra el franquisme i en defensa de les llibertats demo
cràtiques, ha estat una persona sempre compromesa amb 
els valors socialistes i republicans. Pere Sans Arasa va ser 
regidor a l'Ajuntament des de 1995 al 2003, ha estat un 
referent per a la vida associativa i cultural del nostre poble, 
participant activament en nombroses entitats. El grup de 
teatre del CCR porta el seu nom i el 2010 va rebre el premi 
Arlequí de teatre i va ser pregoner de les festes majors 
d'Ulldecona. 

La Rosa 

Més impostos, menys serveis 
i el poble abandonat 

El grup municipal socialista va votar en contra 
dels pressupostos per al 2013, aprovats única
ment amb els vots del govern (PP-CiU-UGI). El 
pressupost consolidat contempla uns ingressos 
de 5.951.430 euros i unes despeses de 5.013.557 
euros. Les inversions ascendeixen només a 45.913 
euros i les partides socials i culturals baixen més 
d'un 20% en el seu conjunt. 
Els números no responen a les necessitats que 
avui té el poble i, són, a més, paper mullat, perquè 
es basen amb unes dades del 2012 que ja s'han in
complert (no s'ha recaptat ni la meitat del previst). 
Són ficticis, com el propi interventor posa de ma
nifest en l'informe pertinent, dient que no estan 
prou ajustats "al potencial contributiu i recapta
tori quant a ingressos, en opinió de l'informant 
calculats a l'alça". Així mateix, en la memòria, sig
nada pel propi alcalde, Celestí Hervas,s'assegura 
que "els ingressos estan sobredimensionats i 
és més que probable que no es compleixen en la 
seva totalitat". Quant a despeses és insuficient 
la partida de 70.000 euros de manteniment de 

via pública. A més de l'estat d'abandonament en 
què es troba el poble, els 10.000 euros per a ca
mins incompleixen el compromís de destinar-hi la 
recaptació de l'IBI de rústica, com injusta és la 
retallada de les subvencions a les entitats cultu
rals, esportives i, sobretot, a les de caire social i/o 
atenció a les persones. Lamentablement l'única 
partida per als barris és l'enllumenat de les Ven
talles i ni un euro per als Valentins, barri Castell, 
Sant Joan del Pas, ni la Miliana. 
"Ens costa entendre que la màxima prioritat de 
l'Ajuntament sigui canviar de lloc l'oficina de 
Turisme i no augmentar la partida d'atenció a 
les persones i de caire social, la neteja del po
ble, la reparació de camins o alguna mesura de 
dinamització econòmica". 
En el mateix ple es va augmentar un 3% el preu 
de l'aigua, amb els vots en contra pel PSC, que va 
demanar un estudi dels beneficis del preu de ven
ta del m3 d'aigua i va proposar que l'increment de 
l' IPC sigui assumit per la pròpia empresa conces
sionària. 

Reclamem de nou un pla de xoc de neteja 
Des del grup municipal socialista insistim en la necessitat d'intensificar les tasques de neteja de la via 
pública del nostre poble. Hi ha carrers molt bruts. La brossa s'acumula i, a banda de la mala imatge que 
això dóna, pot generar problemes de salut pública si no s'actua d'immediat. 
Menció a banda mereix també l'estat en què es troba el paviment de molts carrers, amb clots que fan 
impossible transitar amb normalitat, i els problemes amb l'enllumenat públic que fa que molts carrers i 
places es queden a les fosques més d'una nit.Cal destacar també la manca de manteniment del mobiliari 
urbà i la poca sensibilitat a l'hora de cuidar-lo, com la carpa que fèiem servir per a festes, que després de 
mesos instal·lada al barri Castell el vent va destruir. 
D'altra banda, sembla que el govern municipal no té la intenció encara d'instal·lar la nova senyalització 
que té guardada des de fa més d'any i mig al magatzem municipal. 

La Rosa 


